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Με µεγάλη επιτυχία πραγµατοποιήθηκε στο Hilton το σεµινάριο που διοργάνωσε το
περιοδικό Επιπλέον σε συνεργασία µε τη ProHolz. 700 αρχιτέκτονες και µηχανικοί ενη-
µερώθηκαν για τα πλεονεκτήµατα του υλικού, την αναγκαιότητα εφαρµογής του σε
σεισµογενείς περιοχές, όπως η Ελλάδα, αλλά και για τις ήδη υπάρχουσες σύγχρονες
ξύλινες κατασκευές στην Ευρώπη.

Της Φανής Μοτεσνίτσα 

700 Αρχιτέκτονες στο 
Building with Wood Seminar



Μοναδική ευκαιρία για ενηµέρωση
γύρω από ένα υλικό, το οποίο η Ευρω-
παϊκή ένωση προωθεί για την περιβαλ-
λοντική και ενεργειακή του υπεροχή
έναντι άλλων υλικών, είχαν αρχιτέκτο-
νες και µηχανικοί που παρακολούθη-
σαν το επιµορφωτικό σεµινάριο για τη
χρήση του ξύλου στη µελλοντική σύγ-
χρονη κατασκευή. 
Το σεµινάριο “Building with Wood”,
πραγµατοποιήθηκε στις 6 Νοεµβρίου
2009 στο ξενοδοχείο Hilton στο κέντρο
της Αθήνας και προσέλκυσε συνολικά
700 επαγγελµατίες, επιβεβαιώνοντας
την ανάγκη που υπάρχει για ενηµέρω-
ση στον κλάδο τους, γύρω από το τόσο
γνωστό και ταυτόχρονα τόσο άγνωστο
υλικό, το ξύλο.
Η πρωτοβουλία ανήκει στην AG Com-
munications εκδότρια εταιρεία του
“ΕΠΙΠΛΕΟΝ”,  σε συνεργασία µε τον
αυστριακό οργανισµό προώθησης
ξύλου ProHolz και διοργάνωσε µια,
κατά γενική παραδοχή, επιτυχηµένη
εκδήλωση. 
H ProHolz είναι ένας οργανισµός βιοµη-
χανιών δασοκοµίας και ξυλείας της
Αυστρίας. Ο ρόλος της είναι η προώθη-
ση της Αυστριακής ξυλείας στην τοπική
αγορά αλλά κυρίως στη διεθνή. Μέσα
από ενέργειες marketing, διαφήµισης
και δηµοσιών σχέσεων, ενηµερώνει την
αγορά για τα σηµαντικά πλεονεκτήµατα
του ξύλου και των προϊόντων του. Αξί-
ζει να σηµειώσουµε πως µετά τις πρω-
τοβουλίες ανάληψης ενεργειών από την
ProHolz η κατανάλωση του ξύλου και
κατ’ επέκταση η αύξηση των πωλήσε-
ων ήταν πολύ σηµαντική, γεγονός που
ενίσχυσε και εδραίωσε αυτόν τον οργα-
νισµό. Σήµερα η ProHolz στηριζόµενη
στην πολυετή εµπειρία της βοηθά και
στηρίζει µε τη γνώση της πολλές καµ-
πάνιες ξύλου ανά την Ευρώπη.  

ΕΝ∆ΙΑΦΕΡΟΥΣΕΣ ΕΙΣΗΓΗΣΕΙΣ 
Το σεµινάριο “Building with Wood”
δεν έµεινε στην επιφάνεια του θέµατος
της ξύλινης δόµησης αλλά εµβάθυνε
ουσιαστικά, τονίζοντας τα προβλήµατα,
προτείνοντας νέες ιδέες και λύσεις που
αφορούν στις σύγχρονες ξύλινες κατα-
σκευές και είναι ευρύτερα γνωστές και
εφαρµόσιµες στην υπόλοιπη Ευρώπη.
Αυτός είναι και ο λόγος για τον οποίο οι
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1. Kατάµεστη ήταν η αίθου-
σα "Εσπερίδες" καθ’όλη
τη διάρκεια του σεµιναρί-
ου

2. Όλοι οι συµµετέχοντες
περιµένουν υποµονετικά
στη µεγάλη ουρά για την
εγγραφή τους
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οµιλητές, τόσο από την Ελλάδα όσο
και το εξωτερικό ήταν επιλεγµένοι
ένας προς έναν, ξεχωρίζοντας για το
κύρος και το ανώτερο επίπεδο γνώ-
σης του αντικειµένου που διαθέτουν. 
Το σεµινάριο άνοιξε µε µια µικρή
εισαγωγή από το συντονιστή του
σεµιναρίου ∆ρ. Γεώργιο Νταλό, Πρό-
εδρο ΙΤΕ∆Α και Καθηγητή του Τµήµα-
τος Σχεδιασµού και Τεχνολογίας
Ξύλου & Επίπλου, ΤΕΙ Λάρισας,
παράρτηµα Καρδίτσας.
Ακολούθησε µια σύντοµη εισήγηση
από τον Καθηγητή του ΤΕΙ Καρδίτσας
κ. Ιωάννη Κακαρά που έθεσε ξεκάθα-
ρα τη στενή σχέση που είχαν οι Έλλη-
νες µε το ξύλο ως υλικό από την
αρχαιότητα και αυτό αποδεικνύεται
από τη χρήση του υλικού σε διάφορα
σηµαντικά έργα ανά τους αιώνες. Ανέ-
φερε χαρακτηριστικά ο κος Κακαράς:
“Τα τελευταία όµως χρόνια έχουµε
αποµακρυνθεί από αυτό το υλικό και
το ταυτίζουµε µε κάτι το φθαρτό και
το ευτελές Οι Έλληνες Μηχανικοί δεν
εµπιστεύονται το ξύλο, ίσως γιατί δεν
το γνωρίζουν επαρκώς ως υλικό. Το
φοβούνται. Έχω διαπιστώσει όµως ότι
ενώ οι Έλληνες Αρχιτέκτονες αγαπούν
το ξύλο µε δισταγµό το χρησιµοποι-
ούν”. 

Μετά το τέλος της εισήγησης του κ.
Κακαρά ακολούθησε τιµητική διάκρι-
ση από το Γενικό ∆ιευθυντή του περιο-
δικού Επιπλέον κ. Ηλία Αγγελόπουλο
τόσο για το διδακτικό του έργο που
ξεπερνά τα 20 χρόνια όσο και την
πολυετή επαγγελµατική του εµπειρία
µε επιχειρήσεις του κλάδου µας. Αξίζει
να σηµειώσουµε πως ο κος Κακαράς
υπήρξε ο εµπνευστής και ιδρυτής της
σχολής Σχεδιασµού και τεχνολογίας
ξύλου και επίπλου του ΤΕΙ της Καρδί-
τσας που την τελευταία εξαετία επαν-
δρώνει µε νέο αίµα τις επιχειρήσεις
ξύλου και επίπλου της χώρας µας.
Ο Καθηγητής Gerhard Schickhofer,
από το Πολυτεχνείο του Graz, της
Αυστρίας µίλησε για τα σύγχρονα
προϊόντα και λύσεις σε µια φέρουσα
ξύλινη κατασκευή (στέγες και σπίτια).
Πιο συγκριµένα έγινε µια εκτενής ανα-
φορά στην σταυροεπικολλητή
ξυλεία, την τεχνολογία παραγωγής
της, τις επιδόσεις της στις διάφορες
καταπονήσεις και τέλος τις εφαρµογές
της σε σύγχρονες κατασκευές.
Σε µια άκρως ενδιαφέρουσα εισήγη-
ση που συγκέντρωσε έντονα χειρο-
κροτήµατα από τους παρευρισκόµε-
νους ο Καθηγητής Παναγιώτης Του-
λιάτος, του Ελληνικού Μετσόβιου

Πολυτεχνείου µίλησε για την πολιτι-
στική παράδοση και την ιστορία της
χρήσης του ξύλου. Με την φράση
“το παρελθόν προδικάζει το µέλλον”
ο κος Τουλιάτος ξεκίνησε µια πολύ
ενδιαφέρουσα οµιλία αναφερόµενος
στο ρόλο που είχε το ξύλο στις αρχαί-
ες ελληνικές κατασκευές. 
Η ιστορία έχει αποδείξει πως οι αρχαί-
οι Έλληνες ήταν άριστοι κατασκευα-
στές, µηχανικοί αλλά και ναυπηγοί αν
αναλογιστεί κανείς τη γνώση για τα
έργα τους που έχουν φτάσει µέχρι τις
µέρες µας. Συγκεκριµένα στο Ακρω-
τήρι της Σαντορίνης έχει σωθεί -σε
άριστη σχεδόν κατάσταση- µια πολι-
τεία που ξεκίνησε η ακµή της κατά την
τρίτη χιλιετία π.X. και διακόπηκε ξαφ-
νικά από την ενεργοποίηση του ηφαι-
στείου γύρω στις 1500 π.Χ. Περπα-
τώντας κανείς σήµερα στον αρχαιολο-
γικό χώρο διαπιστώνει ότι η οικιστική
χωροθέτηση δεν απέχει και πολύ από
τη σηµερινή παραδοσιακή αρχιτεκτο-
νική του νησιού. Τα σπίτια - εκατέρω-
θεν των δρόµων - είναι διώροφα ή
τριώροφα κτισµένα από πελεκηµένη
πέτρα ή σχιστόλιθο µε συχνή την
παρεµβολή ξυλοδεσιάς, ώστε η
κατασκευή να ανθίσταται στους σει-
σµούς, που ήταν ένα σύνηθες φαινό-
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µενο. Οι όροφοι συνδέονταν µεταξύ
τους µε λίθινες ή ξύλινες σκάλες κάποι-
ες από τις οποίες σώζονται ακόµα σε
άριστη κατάσταση. 
Ο κος Τουλιάτος αναφέρθηκε, επίσης
και στα δεκάδες µοναστήρια στο Άγιο
Όρος που έχουν ξύλινες ενισχύσεις και
στέκουν αγέρωχα για πολλούς αιώνες.
Τέλος, αναφέρθηκε σε παραδείγµατα
σύγχρονων ξύλινων κατασκευών όπως
κολυµβητήρια, γήπεδα αλλά και
χώρους αναψυχής που πέρα από την
εντυπωσιακή τους εµφάνιση έχουν τη
µικρότερο δυνατή κατανάλωση ενέργει-
ας, καθώς είναι και βιοκλιµατικά.
Επόµενος οµιλητής, µε τον οποίον ολο-
κληρώθηκε το πρώτο µέρος, ήταν ο κος
Καθηγητής Günter Gantioler, Πανεπι-
στήµιο Bozen, Ιταλία. “Η χρήση του
ξύλου στο Μεσογειακό Κλίµα. Κατα-
σκευάζοντας σύµφωνα µε τις αρχές της
φυσικής”. Ο Καθηγητής Gantioler ανέ-
φερε αναλυτικά στοιχεία, µε αριθµούς,
για τη συµπεριφορά ξύλινων στοιχείων
σε µια κατοικία κατά τη διάρκεια των
εποχών. Τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα
του ξύλου έναντι άλλων υλικών έδει-

χναν ξεκάθαρα την υπεροχή του σε όσο
το δυνατόν µικρότερη κατανάλωση
ενέργειας στη ψύξη και θέρµανση ανά-
λογα µε την εποχή. Επίσης, ο κος Gan-
tioler ανέλυσε τις προδιαγραφές που
πρέπει να υπάρχουν για αεριζόµενες
στέγες και σπίτια. 
Στο δεύτερο µέρος του σεµιναρίου ο
Καθηγητής Ario Ceccotti, από το Ινστι-
τούτο IVALSA, του Trento της Ιταλίας
εκφώνησε µια άκρως ενδιαφέρουσα
εισήγηση για τη σχέση του ξύλου µε
τους σεισµούς. Η εισήγηση του κ. Cec-
cotti συνοδευόταν από video που
παρουσίαζαν ένα project σε εξέλιξη και
αφορούσε δοκιµές ενός επταώροφου
κτιρίου το λεγόµενο “Casa Sofie”,
φυσικού µεγέθους, στη σεισµική τράπε-
ζα στο Kobe της Ιαπωνίας. Τα αποτελέ-
σµατα των πειραµάτων ήταν πολύ εντυ-
πωσιακά, καθώς η συµπεριφορά της
ξύλινης κατοικίας σε 7 επαναλαµβανό-
µενους σεισµούς πολλών ρίχτερ ήταν
άψογη. Το κτίριο παρέµεινε όρθιο µε
µοναδικά προβλήµατα απλής χαλάρω-
σης των σηµείων ένωσης των πλακών
στους οριζόντιους και κάθετους άξονες
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3. Άποψη από τη 2η
αίθουσα "Θάλεια"
στην οποία οι οµιλίες
αναµεταδίδονταν σε 2
οθόνες

4. O κος Schickhofler,
του Πολυτεχνείου
Graz, εξηγεί σε δηµο-
σιογράφο του ΣΚΑΪ τα
πλεονεκτήµατα του
ξύλου στη δόµηση

5. Το κοινό παρακολου-
θούσε µε ιδιαίτερο
ενδιαφέρον τις οµι-
λίες

6. Οι οµιλιτές του συνε-
δρίου

5

6

Όλες οι οµιλίες 
του Building
with Wood
seminar είναι
διαθέσιµες στο 
www.epipleon.gr
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τους. Το επταώροφο αυτό κτίριο µετά το
τέλος των πειραµάτων µεταφέρθηκε και
βρίσκεται πλέον κατασκευασµένο στην
Ιταλία.
“Το ξύλο και ο σεισµός. Πολυώροφα
κτίρια από σταυρωτή επικολλητή
ξυλεία σε σεισµογενή περιοχή” αφο-
ρούσε η οµιλία του κ. Giovanni Spatti,
εκπροσώπου κατασκευάστριας εταιρεί-
ας ξύλινων κατοικιών Wood Beton από
την Ιταλία. Ο κος Spatti παρουσίασε την
υλοποίηση ενός έργου που ανέλαβε η
εταιρεία του, την κατασκευή ενός συγ-
κροτήµατος πολυώροφων κατοικιών
από ξύλινα πάνελ σταυροεπικολλητής
ξυλείας στην περιοχή της L’Aquila που
πρόσφατα επλήγη από ένας καταστρο-
φικό σεισµό όπως όλοι γνωρίζουµε. Με
τα 5 κτίρια που κατασκευάστηκαν εκεί,
παραδόθηκαν 120 διαµερίσµατα στους
σεισµόπληκτους σε πολύ µικρότερο

χρόνο από τον αναµενόµενο, µόλις 55
ηµερών. Οι συγκεκριµένες κατοικίες
έχουν µεγάλη αντοχή στους σεισµούς
γεγονός αρκετά καθησυχαστικό για τους
500 περίπου κατοίκους που θα στεγά-
σει. Η υλοποίηση του project, το οποίο
κόστισε 10 εκατοµ. ευρώ, µέσα από το
φωτογραφικό υλικό ήταν ιδιαίτερα εντυ-
πωσιακή. 
Η τελευταία εισήγηση ήταν του καθηγη-
τή Hermann Kaufmann, του Πολυτε-
χνείου του Μονάχου της Γερµανίας µε
θέµα τη “Βιοκλιµατική Αρχιτεκτονική –
Παραδείγµατα ξύλινων κτιρίων χαµη-
λής ενεργειακής κατανάλωσης στην
Ευρώπη”.
Ο κος Kaufmann ανέλυσε τα στοιχεία
από υπάρχουσες ξύλινες κατασκευές
και τα συγκριτικά τους πλεονεκτήµατα
από άλλα υλικά.
Έξω από τις αίθουσες των εισηγήσεων,

7. O κος Κωνσταντίνος
Κουτσαντωνάκης προ-
λογίζει την εκδήλωση
εκ µέρους των διοργα-
νωτών

8. Ο κος Παναγιώτης Του-
λιάτος

9. Ο κος Günter Gantioler

10. Ο κος Αγγελόπουλος
απονέµει αναµνηστική
πλάκα στον κο Κακαρά

11. Ο κος Ario Ceccotti

12. Ο χώρος των χορη-
γών προσέλκυσε το
ενδιαφέρον του κοι-
νού µε το ενηµερωτι-
κό υλικό του

7 8 9
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καθ’ όλη τη διάρκεια του σεµιναρίου, οι
παρευρισκόµενοι είχαν τη δυνατότητα
να περιηγηθούν στα stands των χορη-
γών της εκδήλωσης, που ήταν εταιρείες
του κλάδου ξύλου, να ανταλλάξουν
απόψεις και να αποκτήσουν πλούσιο ε -
νηµερωτικό υλικό.
Το ενδιαφέρον των συµµετεχόντων πα -
ρέµεινε αµείωτο µέχρι και τις τελευταίες
οµιλίες ενώ όλοι οι συµµετέχοντες εκδή-
λωσαν την ικανοποίηση τους για την ευ -
καιρία που τους δόθηκε να ακούσουν τις
απόψεις και αναλύσεις σηµαντικών επι-
στηµόνων του χώρου αλλά κυρίως να
ενηµερωθούν σχετικά µε τις νέες τεχνο-
λογίες που αφορούν στις ξύλινες κατα-
σκευές. Παράλληλα, όλοι επισήµαναν
την ανάγκη καθιέρωσης παρόµοιων
διοργανώσεων και στο µέλλον. 
Η συγκεκριµένη εκδήλωση ήταν µια
πολύ καλή ευκαιρία επαφής και µελλο -
ντικής συνεργασίας ανάµεσα στα Ελ λη -
νικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο και τα αντί-

στοιχα Πολυτεχνεία Αυστρίας, Ιταλί ας
και Γερµανίας. Κυρίως, όµως, ση µα το -
δοτεί την αρχή ενός κύκλου ενηµε ρω -
τικών σεµιναρίων και ηµερίδων που α -
φο ρά το ξύλο ως υλικό και τις ε φαρ µο -
γές του στη σύγχρονη ελληνική πρα -
γµατικότητα. 

ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΤΑΙΡΕΙΕΣ ΤΟΥ 
ΚΛΑ∆ΟΥ ΧΟΡΗΓΟΙ
Το σεµινάριο “Building with Wood” από
την αρχή πίστεψαν και υποστήριξαν ση µα -
ντικές εταιρείες του κλάδου µας. ΑΒΕΞ,
KLH, NOVA TECNICA-KNAPP, INTER-
WOOD-BINDER HOLZ, MEDWOOD, CRI -
STALLIDIS-MAFELL, MM-KAUFMANN, EU -
ROCO, ΞΥΛΕΜΠΟΡΙΑ ΑΡ ΓΟΛΙ∆ΑΣ – ΒΙΟ-
ΧΕΛΜ Α.Β.Ε.Ε., EU ROTECHNICA-SIK -
KENS, ΗΠΕΙΡΩΤΙΚΗ ΣΤΕΡ ΓΙΟΥ Α.Β.Ε.Ε., ΓΙ -
Ω ΤΑΣ, ΤΣΙΠΟΥΡΙ∆ΗΣ-DIETRICH’S, GREEN
BUILDING TEC HNOLOGIES, ALPHA TIM-
BER, BAUNET, ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕ-
ΩΝ ΞΥΛΕΙΑΣ. 

Tα stand των χορηγών
13 ΚLH
14 MM-KAUFMANN
15 ABEΞ
16 NOVA TECNIKA - KNAPP

13 14

15 16
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Χορηγοί επικοινωνίας της εκδήλωσης
ήταν τα περιοδικά ΚΤΙΡΙΟ και ΑΡΧΙΤΕ-
ΚΤΟΝΕΣ. Η εκδήλωση είχε την υποστήρι-
ξη του ΣΑ∆ΑΣ ΠΕΑΣ (Σύλλογος Αρχιτε-
κτόνων ∆ιπλωµατούχων Ανωτάτων Σχο-
λών – Πανελλήνια Ένωση Αρχιτεκτόνων)
και της ΠΕΣΕ∆Ε (Πανελλήνια Ένωση Συν-
δέσµων Εργοληπτών ∆ηµοσίων Έργων). 
Αξίζει να σηµειωθεί ότι µε αφορµή την
διεξαγωγή του BUILDING WITH WOOD
seminar προβλήθηκε στην εκποµπή
ECO NEWS του τηλεοπτικού καναλιού
ΣΚΑΪ, ειδικό αφιέρωµα σχετικά µε τα
πλεονεκτήµατα του ξύλου σαν φυσικό
ηχοµονωτικό και θερµοµονωτικό κατα-
σκευαστικό υλικό. (Μπορείτε να επισκε-
φθείτε τον ακόλουθο σύνδεσµο
http://www.skai.gr/player/TV/?MMID=1
06373 ).
Η AG Communications εκδότρια εται-
ρεία του περιοδικού ΕΠΙΠΛΕΟΝ ευχαρι-
στεί θερµά τους χορηγούς που πίστεψαν
εξαρχής στη σπουδαιότητα ενός τέτοιου
σεµιναρίου αλλά και όλους όσους συνέ-
βαλαν ή πήραν µέρος στην τόσο επιτυ-
χηµένη διοργάνωση. Ένα σηµαντικό
πρώτο βήµα για “άνοιγµα” του κλάδου
µας στον κλάδο των αρχιτεκτόνων και
µηχανικών έγινε και µάλιστα στέφθηκε
µε µεγάλη επιτυχία. Πολλά είναι τα
βήµατα που µπορούν να γίνουν από
εδώ κα πέρα που µόνο θετικά αποτελέ-
σµατα µπορούν να φέρουν προς όλες τις
πλευρές. Η AG Communications δε -
σµεύεται πως  το 2010 θα διοργανω-
θούν και άλλες αντίστοιχες εκδηλώσεις
σε πολλές πόλεις της Ελλάδας αλλά και
κατά τη διάρκεια της κλαδικής έκθεσης
MEDWOOD (22-25 Απριλίου 2010)
έχοντας σαν στόχο σε µερικά χρόνια να
έχει πετύχει µε όλες αυτές τις ενέργειες
την αύξηση του µεριδίου του ξύλου
στην αγορά των κατασκευών.
     

Εκπρόσωποι των εταιρειών
EUROCO (εικ. 17) και

Cristallidis-Mafell (εικ. 18)
στα stand τους
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